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■ Budakeszin tavasszal olyan álhírek terjedtek a lakos-
ság körében, hogy a város határán lévő Korányi kórház-
ból majd kiszabadul a koronavírus, és végig fertőzi az 
egész várost. Hát, ma már tudjuk, hogy ez csak a rém-
keltés kategóriája volt. Nincs olyan érzése időnként 
a  vírussal kapcsolatban, hogy a  hiteles tájékoztatás 
szempontjából szinte lehetetlen az irracionális félel-
mekkel szemben bármit is tenni?
– Teljes mértékben megértem az emberek félelmeit, 
érzéseit, bizonytalanságát, mert ők is egy váratlan és 
teljes mértékben új helyzettel találkoztak. Természe-
tes, hogy a megoldást jelentő vakcinával kapcsolatban 
is nagy a kíváncsiság, vannak kérdések. 
Az biztos, hogy a hosszútávú és megnyugtató megol-
dást kizárólag a  vakcina jelenti. Minden élet számít, 
és sajnos még mindig naponta mintegy 100 embert 
veszítünk el. Az emberélet mellett minden munkahely 
is számít, a vírus az egészségünk mellett a gazdaságot 
is megtámadta, a magyar gazdaság naponta 10-15 mil-
liárd forintot veszít a járvány miatt. 
A vakcináról nem a politikusok, hanem a szakembe-
rek döntenek. Nekünk, politikusoknak az a  felada-
tunk, hogy ezeknek a szakembereknek megteremtsük 
a lehetőséget arra, hogy döntést tudjanak hozni. Dip-
lomáciai úton megszerveztük, hogy a magyar orvosok 
elutazhassanak Kínába és Oroszországba, a  vakcina-
gyárakban helyszíni vizsgálatokat végezhessenek, 
dokumentációt elemezhessenek, és tárgyalhassanak 
a külföldi kollégáikkal. Ennek az egészségügyi proto-
kollnak a  végén mondják ki ők a  döntést. Mindig is 
világszínvonalú orvosaink, tudósaink, szakembereink 
voltak, akiknek mindig hihettünk, most is hihetünk 
nekik, az ő szavukban nem kell kételkednünk. A ma-
gyar szakemberek döntése alapján állapodtunk meg 
az orosz vakcináról: három ütemben, háromszor 30 
nap alatt érkezik összesen egymillió embernek elég 
vak cina Magyarországra. Szintén a  magyar orvosok 
döntése alapján kötöttünk szerződést a kínai vakciná-
ról, melynek során 2,5 millió embernek elegendő oltó-
anyag érkezik hazánkba a következő négy hónapban.

■ Orvosok, szakemberek döntenek, de ennek elle-
nére tapasztaljuk, hogy óráról órára bizonyos ellen-

zéki körök pontosan az ellenkezőjét sugallják. Ön poli-
tikusként bízik, reménykedik abban, hogy sikerül ezt 
a témát depolitizálni, de néha úgy tűnik, ez nem járt 
nagy sikerrel. Lehet ezzel bármit is kezdeni?
– Az a legfontosabb, hogy egy egészségügyi kérdésből 
ne csináljunk politikai kérdést. Számunkra az életek 
és a munkahelyek megmentése a legfontosabb, a vírus 
ellen harcolunk. 
Ha valaki egy egészségügyi kérdésből politikai kérdést 
csinál, a  valóság időnként felkapcsolja a  lámpát. Tá-
madtak például minket azért, mert együttműködtünk 
Oroszországgal és Kínával, most pedig azt láthatjuk, 
hogy már a német kancellár tárgyal Vlagyimir Putyin 

orosz elnökkel az orosz vakcináról, és az Európai 
Gyógyszerügynökség is egyeztet az orosz partnerével. 
Ráadásul a  minap a  világ egyik legismertebb orvosi 
szaklapja, a The Lancet írt arról, hogy az orosz vak cina 
biztonságos, 90 százalék feletti a  hatékonysága, és 
ugyanennyire hatásos a 60 év felettieknél is. Amikor 
az uniós beszerzéssel kapcsolatos hibákra hívtuk fel 
a  figyelmet, szintén bíráltak bennünket, de ma már 
ezekről a hibákról beszél az osztrák kancellár, a bajor 
miniszterelnök, és gyakorlatilag az összes európai or-
szág vezetője.

A vírus ellen harcoljunk, 
ne egymással!„Számunkra az életek és a munkahelyek 

megmentése a legfontosabb” – nyilatkozta 
a koronavírussal kapcsolatban a Hírmondónak 

a Budakeszin élő Menczer Tamás, a Külgazdasági 
és Külügyminisztérium államtitkára. Hozzátette, 

egyes ellenzéki állításokkal szemben a vakcinákról 
nem politikusok, hanem a magyar virológus 

szakemberek döntenek. 
(Az interjú 2021. január 25-én készült)
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Ami a belpolitikát illeti, annyi minden van, amin po-
litikusok vitatkozhatnak egymással, sok vitánk volt és 
lesz is, de most én inkább arra hívom, és arra buzdítom 
a baloldali politikusokat, hogy legyen közös a célunk: 
mentsük az életeket, és mentsük a munkahelyeket. Bí-
zom abban, hogy mindenkinek ez a legfontosabb.

■ A Budakeszi Egészségügyi Központ igazgatója, 
Pócza Péter mondta azt, hogy kétszínű egyes ellen-
zéki politikusok hozzáállása, hiszen egyik pillanatban 
a köszönet és hála hangzik el a magyar egészségügy-
ben dolgozók irányába, akik teszik a dolgukat, másik 
pillanatban meg kétségbe vonják a döntésük szakma-
iságát az engedélyeztetési eljárással kapcsolatban. Mit 
lehet tudni a vakcinákról?
– A vakcinákról szakvéleményt az orvosok mondanak, 
én a számokról és a világban zajló eseményekről tudok 
beszélni. Az orosz vakcinával Oroszországban már 
milliós nagyságrendben oltanak, Argentínában több 
százezer ember megkapta már, és a szomszédunkban, 
Szerbiában is használják. A kínai vakcinával tíz milliós 
nagyságrendben oltottak már Kínában, az Egyesült 
Arab Emírségekben több mint kétmillióan megkap-
ták, Bahreinben százezres nagyságrendben oltanak, 
valamint Szerbiában négyszázezer ember kapott kínai 
oltást, köztük vajdasági magyarok is. Egyik vakcinával 
kapcsolatban sem jött információ nem várt mellék-
hatásokról. 

■ Az asztalra csapott az Európai Unió illetékes veze-
tője, ezt lehetett olvasni a minap. Tehát akkor mégis-
csak bevallották és elismerték, hogy gond van a  szál-
lításokkal. Merne-e jósolni bármilyen menetrendet, 
mondjuk a következő két-három hónapra, hogy mikor-
tól gondolhatják, remélhetik, azt az emberek akár 
Budakeszin is, vagy bárhol, hogy végre hozzájutnak 
a lehetőséghez, hogy beoltassák magukat?
– Az oltási tervről is orvosok, a Nemzeti Népegészség-
ügyi Központ szakemberei döntenek. Az orvosok, szo-
ciális dolgozók, idősek állnak a prioritási sorrend elején, 
első lépésben a  leginkább veszélyeztetettebb csoporto-
kat kell beoltani. Látható, hogy minden a felhasználha-
tó vakcina mennyiségén múlik, ha van vakcina, tudunk 
tömegesen oltani, ha nincs, akkor nem. Mindent meg-
teszünk azért, hogy biztonságos és hatásos vakcinát 
hozzunk nagy mennyiségben Magyarországra.
A kínai és orosz vakcinákról azért kell beszélnünk, 
mert az Európai Unión keresztül kevés oltóanyag ér-
kezik. Azt látjuk, hogy a Pfizer bejelentette a szállítá-
sainak a csökkentését úgy, hogy már az eredeti folya-
matokban is jóval kevesebbet szállított, mint amennyit 
vállalt. A Moderna szállít, de a Pfizerhez képest is na-
gyon-nagyon keveset, az AstraZeneca pedig még nem 
is kezdett szállítani, de már bejelentette, hogy csök-
kentett mennyiségeket fog küldeni. A többi gyártóról 
még hír sincs. Lehet azt mondani, hogy rengeteg vak-
cina van Európában, de csak papíron. Én örülnék neki, 
ha pillanatokon belül annyi vakcina lenne, hogy azt se 
tudnánk, mit csináljunk vele, de a helyzet egyelőre na-
gyon nem így néz ki. A józan ész ilyenkor azt diktálja, 
hogy más forrásokat is keresni kell.

■ Az oltás továbbra is ingyenes marad?
– Az oltás ingyenes és önkéntes, és az is marad. Én 
magam is arra buzdítok mindenkit, hogy regisztrál-
jon a vakcinainfo.gov.hu oldalon, én is megtettem. A re-
gisztráció kötelezettséget nem jelent, de aki regisztrál, 
előnybe kerül. Addig is nem lehet eléggé hangsúlyozni 
a szabályok betartásának fontosságát, a maszkviselés, 
a kézmosás és a távolságtartás életet menthet. Minden-
kinek a kitartására és fegyelmezettségére szükség van.
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